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Energipriser har normaliserats, drivmedelpriser 
har normaliserats, inflationen ser ut att ha peakat och 
förväntningarna finns att även räntekurvan planar 
ut. Loreen kammade som vanligt hem Eurovision, 
fastighetspriserna har stabiliserats, arbetslösheten ligger 
på historiskt låga nivåer och lönerörelsen gick relativt 
smärtfritt.

Så allt borde vara hejkon bacon och ändå gnager en oro 
i kroppen. För det mullrar i öster och varje dag dör unga 
människor för sitt land, demokratin, friheten och våra 
västliga värderingar och mitt i skottgluggen ligger Europas 
största kärnkraftverk vilket får mig osökt att tänka på 
sommaren 1986 när vi inte fick släppa ut mjölkkorna 
eftersom det småländska gröngräset var radioaktivt efter 
Tjernobylsmällen.

Och allt går ju så fort. Ai, Nato, vätgas och e-metanol. 
Det vi vet idag visste vi inte för några veckor sedan och 
för att inte missa tåget så breddar vi nu kommunens 
näringslivsenhet så vi kan ska stötta och samordna er 
som vill utveckla gröna näringar. 

Akvaponik, stadsodling, vinodling, ölbryggning, 
kajakuthyrning, batteriladdning, solparker, 
konferensgårdar, eventföretag eller vanligt hederligt 
jordbruk. 

Det finns mycket potential i den här sektorn.

MAGNUS RUNESSON
Samhällsbyggnads- & näringslivschef

i Katrineholms kommun

Mycket potential inom 
den gröna sektorn
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Den som passerar Ericsbergs slott 
och följer vägen vidare utefter 
Åkforsåns södra sida kommer efter 
några kilometer fram till Västra 
Å. Här bor My Håkansson och 
Gustav Cedervall och här driver de 
verksamheterna Västra Å Lantbruk 
och My’s Stuteri och Kennel AB. Det 
inkluderar seminstation för häst, 
hästuppfödning med prefixet My 
Hawk’s och hunduppfödning med 
kennelnamn My Russels.

My och Gustav köpte gården 2021 
och att de hamnade just här berodde 
på lite olika omständigheter och de 
möjligheter som tillfälligheter ofta 
erbjuder.

– 2018 fick Gustav jobb på Åkerö 
Säteri och vi flyttade från Skåne där 
jag hade startat min verksamhet 
2016. Jag kommer ursprungligen från 
Blekinge och Gustav från Rönninge 
utanför Södertälje så Sörmland 
kändes lite som mitt emellan, berättar 
My.

Först hamnade de i Björkvik där 
de hyrde av Hagbyberga gård. 2019 
började My med seminstationen och 
när verksamheten växte kände de att 
de behövde något eget.

– Vi ville hålla oss häromkring och vi 
ville hitta ett ställe som var minst lika 
stort som det vi hade i Björkvik. Först 
när vi tittade på gårdar så fanns det 
inget som passade. Jag ringde på en 
annan fastighet som var mindre och 
då visade det sig att mäklaren hade 
ett ess i rockärmen, nämligen Västra Å 
och det var helt perfekt för oss. 

Efter lite övertygelse så var även 
banken med på tåget.

– Det var kanske ett stort ”första 
objekt” att köpa men med vår 
befintliga verksamhet så gick det 
igenom. Det var ju inte så att vi 
skulle köpa gården och sedan starta 
verksamhet, jag hade både den och 
kunderna med mig, säger My med ett 
leende.

För att få betet att räcka till så 

När hennes sambo fick jobb i Sörmland så tog My Håkansson 
sitt företag med häst- och hunduppfödning och flyttade med. 
Vid Västra Å har de hittat hem och mellan skötsel av tre barn 
och 40 hästar så hinner My också vara verksam som konsult 
för Ludvig & Co, tidigare LRF Konsult.

”Som det utvecklats 
så är vi inte så
småskaliga längre”

My Håkansson föder upp hästar
under prefixet ”My Hawk’s”

20
tusen
Drygt 20 000 ston betäcktes 2007 
medan ca 14 000 ston betäcktes 2020. 
2013 betäcktes under 12 000 ston. 

Det finns samlad statistik över 14 år 
av svensk hästavel. Mycket har hänt 
under denna period, det totala antalet 
betäckta ston minskade mycket under 
åren 2007 till 2013, troligen till följd 
av finanskrisen (2007-2008) och dess 
följder med en instabil internationell 
marknad. Därefter ses en positiv 
utveckling igen men aveln är inte 
tillbaka i samma nivå som tidigare.

Antalet uppfödare har under perioden 
2007 till 2020 minskat från drygt 
6000 till drygt 3600 med en svag 
ökning den senaste femårsperioden. 
(Hästnäringens Nationella Stiftelse, 
HNS)
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arrenderar de en del mark utöver 
den som tillhör gården och här går nu 
30–40 hästar. De flesta är Mys egna 
och en del tillhör andra ägare. Några 
är dräktiga som ett resultat av besöket 
på seminstationen.

– Jag har hållit på med uppfödning 
sedan 2014 så i år är det min tionde 
årgång och vi har 13 egna föl på 
gång nu, berättar My. Vi har också 
uppfödning av Jack Russelvalpar och 
just nu har vi åtta stycken här. Totalt 
har vi fött upp 80–90 valpar genom 
åren.

Seminstationer är inte så vanliga, 
kanske för att det råder brist på 
veterinärer som är roade av att 
jobba under sommarmånaderna 

när inseminationerna pågår. Sedan 
är stoet dräktigt i elva månader och 
de flesta föds på försommaren och 
sommaren.

– Hopphästar är vår största gren 
när det gäller den egna aveln, men 
vi tar emot alla typer av hästar på 
seminstationen. Från och med i år 
kommer vi också att ta emot ston 
som vill använda FAI, fryst artificiell 
insemination. Vi har inga egna 
avelshingstar på stuteriet men vi 
kan inseminera med färsk och fryst 
sperma från hingstar som står i såväl 
Sverige som utlandet, förklarar My.

Hästavel är en verksamhet som 
handlar mycket om kunnande och 

My Håkanssons ser ut över Västra Å's marker där 30–40 hästar går. De flesta är hennes egna.

1314
SWB är den vanligaste 
rasen bland upp-
födarna med 1314 
uppfödare. Varmblodig 
travhäst är tvåa med 
915 och Islandshäst 
trea med 282. Den 
som vill ha en Lippi -
zaner har tre uppfö-
dare att välja bland. 
(Hästnäringens Nationella Stiftelse)
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erfarenhet men på hög nivå också om 
stora insatser.

– För att få fram hästar som ska 
vara med på Olympiska spelen måste 
jag vara tio år fram i tiden i mitt 
tänkande när jag ska bedöma hingst 
och sto och de förutsättningar som de 
kan skapa tillsammans. Sedan måste 
också allt annat vara rätt på vägen 
vad gäller träning med mera. Flera av 
mina uppfödningar är hos meriterade 
ryttare i Sverige, Belgien och Norge.

– Man lär sig nya saker hela 
tiden och jag ägnar mycket tid åt 
att nätverka med likasinnade för att 
kunna lära mig mer. I branschen 
räknas jag som ungdom och när 
jag började var det till största delen 

en liten klick medelålders män och 
kvinnor från hästfamiljer som styrde 
det här. Men jag kommer inte från 
någon hästfamilj, det här är mitt eget 
intresse och de som var etablerade 
blev glada att jag kom in eftersom de 
hade jobbat på att bredda basen för 
hästuppfödning, berättar My.

Att driva verksamheten ställer krav 
inte bara på hästintresse utan också 
elementär kunskap om att få det hela 
att gå runt.

– Kombinationen av insemination, 
uppfödning men också företagande 
är ett svart hål i branschen. Många är 
bra på det ena, men inte det andra. 
Föder man upp hästar så kan man 

My Håkansson kommer inte från någon hästfamilj. Intresset är hennes eget.

3619
Totalt finns 3619 
uppfödare i Sverige 
(2020). Skåne störst 
med 678 därefter 
Västra Götaland med 
560. Sörmland har 127 
uppfödare vilket ger en 
elfte plats bland länen.
(Hästnäringens Nationella Stiftelse)
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inte bara fortsätta samla dem hemma, 
man måste få ut dem på marknaden 
så att man får in pengar och här 
tycker jag att det är kul att titta på 
andra branscher för att lära sig hur de 
jobbar där.

– Dels säljer jag hästar själv, men 
jag gör det också via förmedlare. 
Köparen kan betala hela summan 
men man kan också förhandla 
om procent på nästa försäljning. 
Ungefär som fotbollsklubbar som 
säljer spelare med skillnaden att 
man bara kan få ut provision på 
första försäljningen, inte kommande, 
förklarar My

För att synas på marknaden bör man 
se över sin målgrupp och hur man vill 
uppfattas av den.

– Jag har valt väg, jag vill vara 
producent och som det utvecklats så 
är vi inte så småskaliga längre. Jag har 
också gjort valet att ha en hög nivå, 
att producera bra hästar. Ett föl kostar 
runt 100 000 kronor. Det betyder 
inte att man vet att man köpt en 
vinnarhäst, det finns saker att berätta 
om fölets föräldrar men mer än så 
kan vi inte säga om framtiden. Det är 
så många pusselbitar som ska falla 
på plats. Däremot kan vi garantera 
att fölet har fått en bra uppväxt med 
utevistelse och stora ytor.

– En målsättning kan vara att 
höja vår nivå så att vi kan ta ut ett 
högre pris. En annan målsättning är 
att föda upp fler hästar. I den bästa 
av världar kan vi kombinera de här 
målsättningarna.

Vi vill få fram 
samarbetsvilliga hästar 
med viss intelligens 
för toppsporten och 
kapacitet för de stora 
klasserna för både 
hobbyryttare och 
proffsryttare

”

Mindre än ett dygn gammalt är fölet redan uppe och äter tillsammans med stoet.
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– På seminstationen tar vi emot 
ston från alla kunder med olika 
ekonomiska förutsättningar och 
avelsmål. Jag är glad att vi kan hjälpa 
till att hålla den här bredden så att det 
finns hästar för alla att rida.

På olympisk nivå är konkurrensen 
mycket hård och insatserna är som 
nämnts höga. De stora stuterierna, 
som exempelvis den kände 
uppfödaren Paul Schockemöhles i 
Tyskland, föder kanske upp tusentals 
hästar på hög nivå och chansen att 
hitta en OS-vinnare bland dem är 
givetvis större.

– Det är klart att det vore kul att 
föda upp en OS-vinnare och en sådan 
häst kostar givetvis mer, men ryttare 
som håller till på en hoppnivå på 1.20 

till 1.40 är betydligt fler och för oss 
en bättre och just nu mer lönsam 
målgrupp, säger My. 

– Vi vill få fram samarbetsvilliga 
hästar med viss intelligens för 
toppsporten och kapacitet för de 
stora klasserna för både hobbyryttare 
och proffsryttare. Hästarna måste 
vilja ridas och det är viktigt att den 
som köper en häst får en häst som 
passar för ändamålet. Och jag 
vet att min uppfödning här håller 
måttet. Våra ston, deras släktingar 
och avkommor har placeringar i allt 
från unghästchampionat till svårare 
klasser.

My Håkanssons kunskaper om 
lantbruk, hästuppfödning och 
företagande ställer hon också till 

Det är viktigt att den 
som köper en häst får 
en häst som passar för 
ändamålet. Och jag vet 
att min uppfödning här 
håller måttet. 

”

Jack Russel-valparna underhåller både sig själva och gäster på gården.
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förfogande i sin roll som konsult för 
Ludvig & Co.

– Vi har tre små barn, Teodor fem 
och ett halvt år, Signe, snart två och 
ett halvt och Ebba ett år. Jag har varit 
delvis föräldraledig och jobbat med 
lite andra saker under tiden, men 
det har varit svårt att kombinera 
med hästarna. Många av mina 
klasskamrater från SLU Alnarp har 
jobbat på Ludvig & Co så jag sökte 
jobb på kontoret i Katrineholm där jag 
jobbar som rådgivare med inriktning 
mot lantbruk och hästverksamhet. 

– Självklart är det övervägande 
frågor om lantbruk som hamnar på 
mitt bord. Ludvig & Co är stora med 
över 1000 anställda och vi har folk som 
kan alla områden. För mig handlar 
mycket om hjälp vid EU-ansökningar, 
kompensationsstöd m.m. 

– Många av våra kunder uppskattar 
att jag har kunskapen om produktion 

och lantbruk, det underlättar vår 
kommunikation när de behöver hjälp 
med att göra rätt inom ett komplext 
område.

I sitt företag har My många 
poster. Hon ansvarar bland annat 
för produktion, marknadsföring 
och ekonomin. Som konsult bär 
hon därför med sig mycket egen 
erfarenhet och har insikt i hur det är 
att vara lantbrukare.

Det är inte alla som är medvetna 
om att om man köper en lantgård 
så blir man automatiskt företagare. 
Samma sak om man ärver en gård. 
Plötsligt står man där med en 
verksamhet som ska skötas. Även 
om det bara är en massa träd som 
växer långsamt så måste såväl de som 
ekonomin tas om hand.

– Här har Ludvig & Co en bred 
kompetens att stå till tjänst med, 

Omsättningen på gården ligger runt två miljoner kronor.

Sv Ridsport-
förbundet, tävling
35 700 hästar och ponnyer 
hade aktiva tävlingslicenser.
355 944 starter gjordes totalt
i alla discipliner.
Cirka 77% hoppning, 20% 
dressyr, 2% fälttävlan, 1% 
övriga grenar

SVENSK GALOPP
1 064 startande hästar
592 lopp för stora hästar, 
91 för ponnyer

SVENSK TRAVSPORT
11 899 startande hästar, varav 
10 220 varmblod och 1 679 
kallblod
89 611 starter gjordes totalt, 
1 074 ponnyer startade vid 
11057 starter 
(Hästnäringens Nationella Stiftelse)
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säger My, som i sitt eget företagande 
inte tvekar att ta hjälp av Ludvig & Co 
eller andra konsulter. 

– Såväl hjälp med redovisnings-
frågor eller juridiska tjänster vid 
försäljning av hästar. 

Omsättningen på gården ligger runt 
två miljoner kronor och i takt med 
att verksamheten har växt har Mys 
intresse för företagande också ökat.

– Jag tycker det är otroligt 
intressant med företagande och 
ibland när jag går igenom ett uppdrag 
med en kund funderar jag på hur jag 
gör själv i liknande situationer och hur 
mycket arbete som krävs för att det 
ska gå att genomföra.

– Och det är klart att det är mycket 
arbete att driva en sådan här gård 
med 30 – 40 hästar. Min man jobbar 
på Åkerö och själv är jag föräldraledig 
just nu. Vi har en ersättare som tar 

hand om djuren under dagtid sedan 
blir det arbete för oss på kvällarna. 
Men där är det inget som skiljer oss 
lantbrukare från vilken småföretagare 
som helst, man kan jämföra med 
restaurangbranschen till exempel som 
ofta drivs som familjeföretag.

Intresset för företagande och 
företagare har också gjort att My 
blivit aktivare att närma sig de lokala 
företagsnätverk som byggs upp.

– Jag tycker det är kul att möta 
andra företagare och försöker vara 
med på de nätverksträffar som 
anordnas där jag har möjlighet att 
delta. Det är bra för alla att man 
träffas, att man får se vad det finns för 
företag på orten. Det är inte så många 
än som vet vem jag är samtidigt träffar 
jag andra som jag kan ha nytta av att 
känna till, avslutar My Håkansson.

MATS FREDRIKSSON

Som köpare kan man betala hela summan på en gång men man kan också förhandla om procent på nästa försäljning. 
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Sammanfattande omdöme
på företagsklimatet
Den viktigaste frågan i 
enkäten, och den tyngst 
vägande rankingfaktorn, 
är det sammanfattande 
omdömet om företagsklimatet 
i Katrineholms kommun. 

Företagarna får utifrån 
sina egna erfarenheter ge 
ett samlat betyg på hur de 
upplever att det är att driva 
företag i Katrineholm. Betyget 
på 3,9 innebär att vi behåller 
samma betyg som förra året. 
Totalt sett har Katrineholm ett 
fortsatt bra betyg och ligger 
över rikssnittet.

Bland de specificerade 
enkätfrågorna är det positiva 
ökningar på de flesta frågor 
och speciellt glädjande är 
ökningen på frågan om 
upphandling, service och 
bemötande och attityder från 
tjänstemän och politiker. 
Läs mer om undersökningen 
på foretagsklimat.se

Katrineholm är en av 
kommunerna i Sörmland som 
sticker ut. Läs artikel Starkt 
Södermanland när vi mäter 
företagsklimatet 

Läs också mer här.

Fortsatt positivt
företagsklimat
i Katrineholm
Varje år gör Svenskt Näringsliv en enkätundersökning av kommunernas företagsklimat. 
I år (2023) får Katrineholm återigen ett samlat omdöme på 3,9 från företagen vilket gör 
Katrineholm till länets näst bästa kommun. Rikssnittet i landet är 3,5.

https://www.foretagsklimat.se/katrineholm/survey?factor=summary_evaluation
https://www.foretagsklimat.se/katrineholm/survey?factor=summary_evaluation
https://www.svensktnaringsliv.se/regioner/sodermanland/starkt-sodermanland-nar-vi-mater-foretagsklimatet_1199711.html
https://www.svensktnaringsliv.se/regioner/sodermanland/starkt-sodermanland-nar-vi-mater-foretagsklimatet_1199711.html
https://www.svensktnaringsliv.se/regioner/sodermanland/starkt-sodermanland-nar-vi-mater-foretagsklimatet_1199711.html
https://www.katrineholm.se/kommun--demokrati/press--kommunikation/alla-nyheter/nyheter-2023/2023-05-23-fortsatt-positivt-foretagsklimat-i-katrineholm.html
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Vårt uppdrag är att Katrineholm 
ska upplevas som Sveriges 
cykelvänligaste stad. För att göra 
verklighet av detta vill vi först ta reda 
på vad katrineholmarna tycker och 
har för spännande tips och idéer.

– Vi vill att Katrineholm ska vara 
en hållbar och hälsosam plats 
att leva på. En viktig nyckel för 
att uppnå det är att fler väljer att 
gå eller cykla istället för att åka 
bil. Om vi kan minska andelen 
biltrafik minskar också buller och 
utsläpp i vår närmiljö samtidigt 
som vi skapar en trevlig stad och 
främjar hälsa hos alla oss invånare. 
Våra politiker har därför gett oss 
uppdraget att göra Katrineholm 
till Sveriges cykelvänligaste stad. Vi 

börjar i staden där möjligheterna 
att cykla redan idag är bra och där 
vi vet att potentialen att byta en 
biltur mot en cykeltur är hög, säger 
Johnny Ljung, infrastrukturchef på 
samhällsbyggnadsförvaltningen i 
Katrineholms kommun.

Ge oss dina bästa tips!
Har du tips och idéer på hur 
Katrineholm kan bli Sveriges 
cykelvänligaste stad? Då är du varmt 
välkommen att höra av dig till oss. 
Du skickar in dina tips och idéer 
via vår e-tjänst och du kommer att 
vara helt anonym: e.katrineholm.se/
cykelvanligast

Vad händer sen?
Med hjälp av de tips och idéer som vi 

får in kommer vi under hösten 2023 
att ta fram en åtgärdsplan med målet 
att göra Katrineholm till Sveriges 
cykelvänligaste stad. Vi kommer 
att fortsätta kommunicera det här 
arbetet på vår webbplats och i våra 
sociala medier.

Mer om uppdraget
Målet att bli Sveriges cykelvänligaste 
stad finns tydligt utpekat i Katrine-
holms kommuns kommunplan för 
mandatperioden 2023–2026.

Mer information och kontakt
Kontakta Jennie Hjertberg, 
projektledare på samhälls-
byggnadsförvaltningen.
0150-570 00 (växel).
jennie.hjertberg@katrineholm.se

Bilden är daterad 1897 och föreställer Katrineholms Velocipedklubb. Klubben bildades 1896 och är Katrineholms äldsta 
idrottsförening som fortfarande finns kvar, nu under namnet CK Ceres. Bilden är hämtad från Katrineholms kommuns 
kommunarkiv.

Katrineholm == Sveriges
cykelvänligaste stad?
Nu inleder vi arbetet med att göra Katrineholm till Sveriges cykelvänligaste stad. Det här gör 
vi inte själva, utan det gör vi tillsammans med dig!
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Har du en ny, innovativ idé innebär 
det många gånger större risker än 
normala affärsidéer. Ofta behöver du 
undersöka, testa och verifiera olika 
hypoteser för att se om idén håller. 
Men visste du att det finns möjlighet 
att få bidrag till detta? 

Verifieringsmedel vänder sig 
framförallt till företag i startfas 
eller etablerade företag med en 
innovativ affärsidé i utvecklingsfas, 
men även till privatpersoner som 
har en innovativ affärsidé med stor 
potential. Almis Verifieringsmedel 
används när du i tidig fas tar fram 
viktig ny kunskap och/eller ska ta dig 
över en puckel för att komma vidare 
med en innovativ affärsidé. Det kan 
exempelvis handla om att:
• verifiera kundbehov och potential 

på marknad

• testa och verifiera lösningen via 
tredje part

• konkretisera idén och visualisera 
erbjudandet (tidigt), MVP

• stimulera till att innovationsprojekt 
kommer i gång i etablerade 
företag

• göra projektet finansieringsbart, 
det vill säga verifieringsmedel 

användas till att få fram väsentlig 
data/svar på frågor som krävs för 
annan finansiering

Läs mer på: Verifieringsmedel för nya 
idéer med större riski

Det är stort fokus på hållbar 
utveckling. Allt från att produkter 
till att hela företag är eller ska bli 
hållbara. Dessutom ställer allt fler 
personer och företag – och planeten 
– högre krav på alla företag. Det 
gäller oavsett om du levererar till 
andra företag eller till privatpersoner, 
och oavsett om du erbjuder 
produkter eller tjänster.

Att visa på ditt hållbarhetsarbete 
kan ge dig en konkurrensfördel 
och vara anledningen till att det är 
just ditt företag kunderna väljer att 
köpa från. Vi är övertygade om att 
ett konkret hållbarhetsarbete driver 
ökad lönsamhet och vi hjälper gärna 
dig att ta nästa steg i ditt företags 
hållbarhetsarbete.

Almi kan hjälpa dig att komma igång. 
Läs mer om innehåll och kontakt: 
Hållbar utveckling för ditt företag

Almis Verifieringsmedel 
– ett bidrag som kan ta din idé vidare

Hållbar utveckling skapar 
långsiktigt lönsamma företag

https://www.almi.se/vara-tjanster/tjanster/finansiering/verifieringsmedel/
https://www.almi.se/vara-tjanster/tjanster/finansiering/verifieringsmedel/
https://www.almi.se/vara-tjanster/tjanster/affarsutveckling/hallbar-utveckling/
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Nu är ansökan öppen till höstens kompetens-
utvecklingsutbildning i pressgjutning.

Kursen genomförs av RISE i samarbete med Tekniska 
Högskolan i Jönköping på uppdrag av Gjuteriföreningen och 
branschens företag.

Ur innehållet:
• pressgjutningsprocessen och kringutrustning
• kvalitetskrav på komponenter
• effektivitetskrav och produktionsekonomi
• kvalitetskontroll och regler avseende hälsa, säkerhet
• miljöskyddsåtgärder

Kursen ges på distans på kvartsfart och motsvarar fyra 
veckors heltidsstudier på yrkeshögskolenivå. Den är tänkt för 
personer som har erfarenhet av arbete på gjuterier.

Kursstart: 28 augusti.
Ansökan och mer information:
ju.se/studera/valj-utbildning/yh-utbildning/yhspets/
pressgjutning-lattmetall.html

Svårt att rekrytera 
undersköterskor?

Fler vuxna 
utbildar
sig just nu 
I höstas startade Viadidakt en ny vårdutbildning 
för vuxna. Utbildningen, som även startar 
hösten 2023, ligger rätt i tiden då det är brist på 
undersköterskor. 

I klassen på KTC går elva elever från Katrineholm 
och Vingåker och alla har olika mål med var de vill 
jobba när utbildningen är slut. Akutsjukvård, labb, 
äldreomsorg, demensvård, psykiatri och LSS är 
några av arbetsplatser som eleverna nämner som 
slutmål.  

De flesta har testat på vårdyrket innan. Men Filip 
har jobbat i byggbranschen sedan han hoppade av 
skolan som 16-åring. 
– Efter många år inom bygg var det dags för en 
förändring. Jag har vänner som jobbar inom 
vården och de tror att det kommer att passa mig 
bra. Jag hoppas att få jobb inom psykiatrin när jag 
är färdig, säger Filip.

Utbildningen är 65 veckor i klassrum på heltid och 
eleverna kan sedan titulera sig undersköterska, 
förutsatt att de redan har alla kärnämnen. 
Kurserna motsvarar ämneskurserna inom vård- 
och omsorgsprogrammet på gymnasienivå och 
eleverna har både klassrumsundervisning och 
praktik. De har tre praktikperioder, varav en period 
är inom äldreomsorg och en inom LSS.  

Ansökan till höstens utbildning är öppen till  
30 juli och alla yrkesutbildningar finns på viadidakt.
se/yrkesutbildning

Utbildningstips

Kompetens-
utveckling för 
pressgjuterier!

BMW Cylinderblock med pressgjutna detaljer av aluminium och 
magnesium. Foto: commons.wikimedia.

https://ju.se/studera/valj-utbildning/yh-utbildning/yhspets/pressgjutning-lattmetall.html
https://ju.se/studera/valj-utbildning/yh-utbildning/yhspets/pressgjutning-lattmetall.html
http://viadidakt.se/yrkesutbildning
http://viadidakt.se/yrkesutbildning
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Katrineholms kommun, 
enhet Näringsliv har en 
egen sida på LinkedIn 
där vi lägger ut intressant 
näringslivsinformation.  
Vi vill ha er hjälp att bygga upp 
ett stort nätverk och hoppas 
du vill följa och dela våra 
inlägg. Sidan hittar du här.
Vill du ha besök av oss så 
kontakta Carina för bokning. 

På gång...
6 juni
Nationaldraget i Stadsparken

29 juni
Näringslivsnytt 5 utkommer

24 augusti
Näringslivsnytt 6 utkommer

28 september
Näringslivsnytt 7 utkommer

Oktober
Nätverks After work  
(datum ej satt)

26 oktober
Näringslivsnytt 8 utkommer

23 november
Näringslivsnytt 9 utkommer

1 december
Nätverksfrukost Katrineholm

21 december
Näringslivsnytt 10 utkommer

Elstöd till företag
och organisationer 
Regeringen tog den 8 maj ett beslut om att företag och organisation kommer 
kunna ansöka om stöd hos Skatteverket från och med den 30 maj.  Läs mer här.

Nationaldrag, deV(e)lop &
fotbollsspelare på besök
Evenemangen följer på varandra under sommaren. Enklast är att följa vad 
som händer via event.katrineholm.se men här är två traditionella och ett nytt 
arrangemang.

Nationaldagsfirandet i Stadsparken den 6 juni med familjeaktiviteter i hela 
parken. Bland annat kommer Mumin och Lilla My på besök. Klockan 13.30 på 
stora scenen uppträder Lisa Ajax. Traditionsenlig avslutning med musikkåren, 
stipendieutdelning och nationalsång.

DeVlop den 17 juni är en festival för dig som klassar dig som ung född ur idén 
att en parkering byggs om till festivalplats med invasiv grönska, schysst mat 
och dunderfin musik. Festivalområdet blir på parkeringen mellan Sörmlands 
Sparbank och McDonalds. Torget fyller vi med sand och aktivitet.

11–13 augusti, sista helgen under Katrineholms-Veckan är det åter dags för 
Katrineholm Cup i fotboll då staden invaderas av hundratals fotbollsspelande 
ungdomar.

https://www.linkedin.com/showcase/n%C3%A4ringsliv-katrineholm/?viewAsMember=true
https://regeringen.se/pressmeddelanden/2023/05/regeringen-har-beslutat-om-reglerna-for-elstod-till-foretag/
https://event.katrineholm.se/
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Upptäck Katrineholm


